

朝陽科技大學 095學年度第1學期教學大綱
The Method of Acting 表演方法

| | | | |
|--------|--|--------------------|---|
| 當期課號 | 3593 | Course Number | 3593 |
| 授課教師 | 劉佳仁 | Instructor | LIU, CHIA JEN |
| 中文課名 | 表演方法 | Course Name | The Method of Acting |
| 開課單位 | 傳播藝術系(二進)五A | Department | |
| 修習別 | 選修 | Required/Elective | Elective |
| 學分數 | 2 | Credits | 2 |
| 課程目標 | <p>教學目標：</p> <p>1.使學生了解影視表演概念及影視導演理論知識(知識)</p> <p>2.能具備影視表演能力(技能)</p> <p>3.能具備演員表演藝術的專業態度(態度)</p> <p>4.能了解自我控制的戲劇感觸知識(其他)</p> | Objectives | The purpose of this course is to enhance the capability of student on acting. Course activities are designed according to students' needs, focusing on the concept of Stanislavsky system. |
| 教材 | <p><研讀劇本>: 曹禹《雷雨》</p> <p>老舍《茶館》</p> <p>馬森《變色龍》</p> <p>姚一葦《碾玉觀音》</p> <p>紀為然《夜夜夜麻》</p> <p>契柯夫《凡尼亞舅舅》</p> <p>易卜生《玩偶之家》</p> <p>莎士比亞《羅密歐與茱麗葉》</p> <p>莎士比亞《馬克白》</p> <p>史特林堡《夢幻劇》</p> | Teaching Materials | |
| 成績評量方式 | <p>出席率: 50%</p> <p>期中呈現與評量: 10%</p> <p>期末呈現與評量: 20%</p> <p>課堂表現: 20%</p> | Grading | <p>Attendance: 50%</p> <p>Midterm examination: 10%</p> <p>Final examination: 20%</p> <p>Classwork: 20%</p> |
| 教師網頁 | - | | |
| 教學內容 | <p>一. 教學目標:</p> <p>「表演」是任何人與生俱來的一種專長,如何運用這種專長轉變成爲演員的專業表演藝術,則是另一漫長的旅程。本課程將探討自人類原始的表演慾望到真實的演出世界,如何去面對自我的語言,肢體,投射,表達,創造力等與表演體質密不可分的元素。課程中企圖打破所有的表演藝術形式,希望能藉由一切發自身體的符號昇華至一位專業演員所能自我控制的戲劇感觸,並運用不同的表演空間來結合劇場表演藝術與傳播綜合藝術,嘗試以最紮實的表演訓練來營造專業表演人才的自我突破與體驗。</p> <p>二. 課程概要:</p> <p>本課程將分爲幾個階段實際就演員的表演創作與表演體系用最直接的方法演技學習系統來挖掘演員的創作靈感。十七周的課程將分爲五個部分進行,一. 身體練習階段(Stage movement), 二. 聲音練習階段(Stage voice), 三. 即興創作階段 (extemporization), 四. 排演與練習階段(rehearsal), 五. 表演呈現階段 (presentation)。試圖將學術與技術並用,從理論中找尋出真實的表演學。</p> | Syllabus | <p><Course Briefing></p> <p>1. Teaching Goals:</p> <p>"Acting" is a skill everyone is possessed with when they are born, yet it is a long journey for one to morph this innate talent into an actor's professional art of acting. This course will discuss human's transformation of ones desire for acting to the real acting world, as well as how to utilize one's own language, body, prjection, _expression, creation, and other elements essential to acting. The course aims to break the stereotypical forms of acting, and attempts to use all that radiates from one's body to elevate an individual into a professional actor, who possesses disciplined touch for drama, as well as different skills of acting that combines both conventional drama and mass media productions, using the most solid acting training to achieve professional acting break through and experience.</p> <p>2. Course Summary</p> <p>The course is divided into several stages that uses the most direct training system to urge the actors to look within their creative talents. The seventeenth week courses are divided into five parts: (1) Stage movement, (2) Stage voice, (3)</p> |

| | | |
|--|--|---|
| | | extemporization, (4) rehearsal, and (5) presentation. The studies and skills shall be combined in order to discover the gist of acting from the theories. |
|--|--|---|

尊重智慧財產權，請勿非法影印。